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REFERAT 

Lægemiddelkomitéen 
 

Onsdag d. 6. september kl. 12.00 – 14.00 

Mødelokale 3, Regionshuset  

Niels Bohrs Vej 30, 9220 Aalborg Ø 

 

Mødedeltagere 

• Søren Pihlkjær Hjortshøj, Lægefaglig Direktør, Aalborg Universitetshospital (formand) 

• Birgitte Klindt Poulsen, Cheflæge, Klinisk Farmakologisk Enhed, Aalborg Universitetshospital (næstformand) 

• Charlotte Birkmose Rotbøll, Lægefaglig Direktør, Regionshospital Nordjylland 

• Gitte Lind Andersen, koncern IT-medarbejder, Digitalisering og IT (deltager virtuelt under punkt 5) 

• Gitte Søndergaard Nielsen, Sygehusapoteker, Sygehusapoteket  

• Jane Svensson, Koordinerende Læge, Lægemiddelenheden, Nord-KAP 

• Lecia Møller Nielsen, Afdelingsleder, Lægemiddelinformation, Sygehusapoteket  

• Rune Vinther Herslund, Økonomichef, Økonomi, Patientforløb og Økonomi  

• Tina Gram Larsen, Lægefaglig Direktør, Psykiatrien 

 

Gæster: 

• Anita Tracey, sygeplejerske, Kvalitet og Sammenhæng, Aalborg UH (punkt 6) 

• Mette Gibskov Andersen, afdelingslæge, Klinisk Farmakologisk Enhed, Aalborg UH (punkt 7) 

 

Afbud:  

• Martin Rostgaard-Knudsen, Lægefaglig direktør, Den Præhospitale Virksomhed  

 

 

Dagsorden 

1. Velkomst 

2. (LUKKET) 

3. (LUKKET)  

4. (LUKKET) 

5. Beslutning: Adgang for terapeuter i FMK  

6. Beslutning: Koblede antibiotika 

7. Beslutning: Fællesregionale lægemiddelretningslinjer 

8. (LUKKET) 
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1. Velkomst 

Velkomst ved formandskabet 

 

Referat 

Dagsorden blev godkendt.  

 

2. (LUKKET) 

 

3. (LUKKET) 

 

4. (LUKKET) 

 

5. Drøftelse: Adgang for terapeuter til FMK 

v/Gitte Lind Andersen 

 

Jf. PRI-dokumentet Medicinering - Anvendelse af Fælles Medicinkort (rn.dk), som er udgivet af Lægemiddel-

komiteen, har ergoterapeuter og fysioterapeuter ikke adgang til FMK.  

Ledende terapeut for fysio- og ergoterapeutafdelingen Aalborg UH har kontaktet Digitalisering og IT idet det 

vurderes at terapeuter i det Udgående Apopleksiteam har behov for at kunne se i FMK i forbindelse med 

telefonopkald eller besøg. Teamet er tværfagligt sammensat af sygeplejersker, ergoterapeuter og fysiotera-

peuter som alle skal kunne varetage opkald og besøg og dermed også kunne se patienternes aktuelle ordi-

naitoner.  

Indstilling 

- at LMK drøfter hvorvidt udvalgte terapeuter fra det Udgående Apopleksiteam kan få adgang til FMK 

 

Referat 

Punktet blev drøftet og det blev besluttet, at ”andre relevante faggrupper” tilføjes PRI, således der gives mu-

lighed for at også terapeuter kan få ”kiggeadgang” i FMK. Gitte Lind sikrer dette gennem arbejdsgruppen for 

fællesregionale retningslinjer på lægemiddelområdet. 

 

6. Beslutning: Koblede antibiotika 

v/Gitte Søndergaard Nielsen og Lecia Møller Nielsen 

 

Sygehusapoteket et blevet kontaktet af hospitalerne vedr. brugen af koblede antibiotika.  

I 2022 stoppede SRN produktionen af koblede antibiotika, hvorefter det blev besluttet at afdelingerne selv 

skulle lave koblingen (sammenkoble væskepose, device og hætteglas). Det bemærkes, at patientsikkerhed 

og arbejdsmiljø er baggrunden for indførsel af lukkede systemer som koblede antibiotika og overføringssy-

stemet Eco-flac connect. Indførslen sikrede dengang sygeplejerskernes arbejdsmiljø, da der ikke kommer 

støv og aerosoler ud i medicinrummene. Derudover sikrede man patientsikkerheden ved at hætteglasset 

hænger fast i systemet, og det dermed kommer med ind til patienten, så det altid er muligt at tjekke op på 

hvilket lægemiddel det er der reelt er blandet og skal indgives. Systemerne der anvendes til kobling i klinik-

ken i dag, giver ikke disse udfordringer. 

Sygehusapoteket har været i dialog med Aalborg UH (Lise Søndergaard og Anita Tracey) og Regionshospi-

talet (Pia Hæstrup), som ønsker at genindføre brugen af færdigkoblede antibiotika. Eftersom SRN ikke pro-

ducerer disse, vil levering skulle ske fra Sygehusapoteket på Fyn. Baggrunden for ønsket om at genindføre 

færdigkoblede antibiotika, er et ønske om at spare sygeplejersketid.  

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fpri.rn.dk%2FSider%2F22261.aspx&data=05%7C01%7C%7Cdc096f1b017746625cb408db2adfc208%7C5968b90c51a64f088b4750ffffbe2e4f%7C0%7C0%7C638150913100481207%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=i8WGNar4ifctlIYpTYtz9gER6lG5Rj5oD8H6Fy3xjR8%3D&reserved=0
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At Sygehusapoteket ikke længere producerer koblede antibiotika har medført en besparelse på knap 4 mio. 

kr. og såfremt man vælger at genindføre brugen af koblede antibiotika, vil der være en merudgift på 4,6 mio. 

kr. sammenlignet med dagens løsning, hvor afdelingen kobler selv (heri er medregnet udgifter til devices).  

For at styrke beslutningsgrundlaget, besluttede man på møde i LMK i juni 2023, at det skulle undersøges, 

hvor meget tid sygeplejerskerne bruger på at koble antibiotika. Sygehusapoteket har i samarbejde med hos-

pitalerne påtaget sig tovholderfunktionen for at udarbejde denne analyse. Analyseresultatet viser, at syge-

plejerskerne bruger totalt ca. 1,5 årsværk på tværs af afdelinger og hospitaler på at koble antibiotika i dag. 

Dermed vil indkøb at koblede antibiotika fra Sygehusapoteket på Fyn medføre en merudgift på ca. 4 mio. kr. 

samtidig som sygeplejersketid tilsvarende 1,5 årsværk frigives. LMK orienteres yderligere gennem oplæg på 

mødet.  

Indstilling 

Det indstilles,  

- at LMK beslutter hvorvidt der skal genintroduceres færdigkoblede antibiotika i Region Nordjylland.  

 

Referat 

LMK tog orienteringen om sygeplejerskernes tidsforbrug til efterretning. Fordele og ulemper ved fortsat kob-

ling på afdelingerne, blev drøftet. Det blev konkluderet, at ulemperne ved kobling på afdelingen ikke står på 

mål med merudgiften og tiden der bruges på koblingen.  

Det blev bemærket, at der fremadrettet bør være øget fokus på oral behandling til flere patienter. Dette drøf-

tes i specialistgruppen.  

 

 

7. Beslutning: Fællesregionale Lægemiddelretningslinjer 

v/Mette Gibskov Andersen (medlem af arbejdsgruppen vedr. fællesregionale retningslinjer) 

 

A) Retningslinje vedr. mistanke om svind fra medicinrum: 

Arbejdsgruppen for fællesregionale lægemiddelretningslinjer har udarbejdet et revideret udkast til ret-

ningslinje vedr. mistanke om svind fra medicinrum (Bilag 4).  

 

Det indstilles, at LMK godkender retningslinjen og at retningslinjen publiceres følgende steder:  

 

1) Sundhed, røg og misbrug (sharepoint.com) 

2) Juridiske retningslinjer (sharepoint.com) 

3) Personalesager i Region Nordjylland (sharepoint.com) 

4) PRI 

 

Indstilling 

 

Det indstilles,  

- at LMK godkender retningslinje vedr. mistanke om svind fra medicinrum 

- at LMK godkender publicering af retningslinjen på de i sagsfremstillingen fire nævnte steder 

 

Referat 

Indstillingerne blev fulgt.  

 

 

 

 

https://rncloud.sharepoint.com/sites/PNET-I-Arbejdsmiljoe/SitePages/Sundhed,-r%C3%B8g-og-misbrug.aspx
https://rncloud.sharepoint.com/sites/PNET-E-Jura/SitePages/Juridiske-retningslinjer.aspx
https://rncloud.sharepoint.com/sites/PNET-I-ForLedere/SitePages/Personalesager.aspx
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B) Retningslinje vedr. medicingennemgange: 

På baggrund af drøftelse i LMK d. 6. marts 2023 foreslår arbejdsgruppen vedr. fællesregionale læge-

middelretningslinjer, at retningslinjen ”Medicingennemgang” arkiveres, og at der i stedet indføres et af-

snit vedr. medicingennemgang i retningslinjen Medicinering - Lægemiddelordination (rn.dk). Udkastet til 

revideret retningslinje med denne ændring er vedhæftet (Bilag 5) 

Indstilling 

 

Det indstilles,  

- at LMK godkender at retningslinjen ”Medicingennemgang” arkiveres 

- at LMK godkender revideret retningslinje for ”Medicinering – Lægemiddelordination” (Bilag 4) 

 

Referat 

Indstillingerne blev fulgt. 

 

Det blev bemærket, at der i dokumentet ”Medicinering – Lægemiddelordination” henvises til analogsub-

stitutionsskema (side 5), som ikke eksisterer. Dette rettes op på i forbindelse med publicering af revide-

ret retningslinje.  

 

Det blev besluttet, at sekretariatet udarbejder informationsmail om ændring retningslinje til p-net og 

desuden mail til afdelingsledelser.  

 

 

 

8. (LUKKET) 

 

9. Eventuelt 

 

Mødekalender 2023: 

 

- Torsdag d. 7. december kl. 14-16 

 

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fpri.rn.dk%2FSider%2F22515.aspx&data=05%7C01%7C%7C97d02ea3d5cd4be3683a08db934828e0%7C5968b90c51a64f088b4750ffffbe2e4f%7C0%7C0%7C638265711207008471%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=bwv3cVkCZveepJ%2BGe0hQ0b49wU3QLaQmSsHB%2Fsn7uXM%3D&reserved=0
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